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Begäran om förhandlare med mandat att ge 
utredningsuppdrag - Järnvägsförbindelsen mellan 
Göteborg och Borås 
 
Ordförandens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tillsända regeringen begäran om förhandlare 
med mandat att ge utredningsuppdrag för ny järnväg Göteborg- Borås, i 
enlighet med skrivelse daterad 5 februari 2024. 
   
Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Sammanfattning av ärendet  
Kommunen upplever avsaknad av förmåga att föra strukturella 
förhandlingar för att få till en överenskommelse om ny järnväg mellan 
Göteborg och Borås. Härryda ser det som angeläget att komma framåt och 
då krävs en strukturerad förhandling. Därför föreslås kommunstyrelsen fatta 
beslut om att tillsända regeringen begäran om förhandlare med mandat att 
ge utredningsuppdrag för ny järnväg Göteborg- Borås, i enlighet med 
skrivelse daterad 5 februari 2024. 
 
 
Per Vorberg (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Begäran om förhandlare med mandat att ge 
utredningsuppdrag - Järnvägsförbindelsen mellan 
Göteborg och Borås 
 

Härryda kommun är positiva till regeringens ambitioner att skapa en ny 
järnvägsförbindelse mellan Göteborg och Borås med syfte att stärka 
arbetspendlingen i hela stråket och en spårbunden anslutning mellan 
Göteborg och Göteborg Landvetter Airport. Vi uppskattar att regeringen 
beaktade parternas överenskommelse (juni 2023), och gav Trafikverket i 
uppdrag att återstarta arbetet med syfte att presentera en lösning som tar 
hänsyn till genomförbarhet och den breda samsyn som nåtts. 

Tyvärr har Trafikverket tolkat uppdraget som att man ska fortsätta arbeta 
med tidigare lösning och tillåtlighetsprövning, som påbörjats under förra 
regeringen. Under ett s.k. stråksamverkansmöte 231027, menade 
Trafikverket att den politiska överenskommelsen inte är genomförbar och 
föreslog att Västra Götalandsregionen skulle ta lead i fortsatt process för 
bred samsyn kring genomförbara lösningar och finansiering. 
Regionstyrelsens ordförande Helen Eliasson tog på sig det uppdraget. 
Arbetet har inte varit strukturerat eller i någon form en förhandling. Det har 
i stället varit mer som några få allmänna diskussioner, med få och 
undermåliga underlag för att nå framdrift och Trafikverket har suttit med 
och mest lyssnat. Resultatet har i stället för lösningar hamnat i låsningar. 

Härryda kommun har aktivt, engagerat och länge arbetat för att få i gång 
bygget av en ny järnväg i stråket, och ser med stor oro på oförmågan till och 
avsaknaden av strukturerade förhandlingar med bra beslutsunderlag. Därför 
skickar vi härmed en officiell begäran om att regeringen utser en neutral 
förhandlare med mandat att ge utredningsuppdrag för att få fram bra fakta-, 
kunskaps- och beslutsunderlag. I kontakter med näringsliv och några parter 
konstaterar vi att det finns ett gemensamt intresse för en förhandlare. 

 
Med vänlig hälsning 
 

Per Vorberg (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 
per.vorberg@harryda.se 
tel 0709-99 9025 
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